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Protokół nr XXVII / 17 

z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu  30.06.2017r. 

 

1. Otwarcie obrad XXVII Sesji Rady Gminy Brody. 
 
Przewodniczący Rady  p. Lech Kossak o godz. 1005 otworzył obrady XXVII Sesji Rady 
Gminy Brody.  

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.  
Na 15 radnych, obecnych było 14.  Radny p. Jan Ostapiej - nieobecny usprawiedliwiony. 
Przewodniczący stwierdził, że Rada jest władna do podejmowania uchwał. 
Spytał czy są uwagi do proponowanego porządku obrad.   

R. Łyczakowski proponuje wprowadzenie uchwały w sprawie skargi na działalność Wójta.   
Przewodniczący Rady spytał  kto jest za  powyższą propozycją ?   

Za wprowadzeniem uchwały do porządku obrad głosowano jednogłośnie. 

Wójt – zgłosił  wprowadzenie do planu uchwały intencyjnej  w sprawie wyrażenia intencji 
uczestnictwa Gminy Brody w „Europejskim Ugrupowaniu Współpracy Terytorialnej UNESCO 
Geopark Łuk  Mużakowa”.  
Do tej pory jeśli chcemy skorzystać  ze środków z INTERREG musimy znaleźć partnera 
niemieckiego. Po utworzeniu EUWT możemy to robić sami. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  przyjęcie proponowanych projektów uchwał 
do planu dzisiejszej sesji. 
Za przyjęciem zmian głosowało 13 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
Propozycję programu dzisiejszej sesji ze zmianami przyjęto jednogłośnie. 
 

2. Przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Gminy Brody. 

Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do protokołu. 

Uwag nie zgłaszano. Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

3. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt przedłożył informację na piśmie, dodatkowo przekazał radnym uzupełnienie do 
informacji. 
Poinformował, że 22.06.2017r. był na spotkaniu  ze Starostą w sprawie dowozu odpadów do 
Brożka. Wcześniej padłą deklaracja, że żadne śmieci nie będą tam dowożone. Dyrekcja 
Ochrony Środowiska zapewniała, że materiały złożone w Żaganiu są czystymi odpadami  i 
mogą być powtórnie zużyte. Pan Depta musi mieć umowę z cementownią, która będzie te 
odpady  odbierać. Podczas oględzin stwierdzono, że cześć materiałów, która tam była jest 
czysta. Na nasz wniosek Inspektorat Ochrony Środowiska dokonał przeglądu i stwierdził, że 
odpady z Żagania są zwożone. 
Na pana Deptę nałożono karę pieniężną w wysokości 125 tys. zł. 

M. Kowalski – z Niemiec przywożone są śmieci, 3 kursy dziennie, głównie folie. 

Wójt – oni są w stanie na dobę to przerobić, musi sprawdzić, czy mają umowę końcową na 
odbiór tych śmieci. 

R. Janczewski spytał czy to prawda, że p. Depta chce kupić działkę , jaka będzie decyzja 
Wójta. 

Wójt - czym innym jest sprzedaż działki, a innym jakie będzie jej przeznaczenie. 
Wójt nie zgodzi się, by to było na powiększenie  ilości odpadów. 
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Wcześniej mówiono o  produkcji cementu, ale są problemy z uzyskaniem piasku  
Jeżeli  nie wyrazimy zgodę na sprzedaż działki to mogą wziąć od DART. 
Wszystko musi być zgodne z przepisami.  
W pkt 4 zawarł informację o   spotkaniu, które odbyło się dzisiaj, dotyczyło powstania po 
stronie polskiej domu opieki społecznej. Na spotkaniu był również przewodniczący Rady  
p. L. Kossak. Strona niemiecka podtrzymuje wolę realizacji tej inwestycji. 
Proponowana działka jest wystarczająco duża. Strona niemiecka przedstawi to grupie 
kapitałowej, finalizował by to podmiot prywatny. Obecnie czekamy na opracowanie szkicu jak 
to będzie wyglądać.. 
R. Janczewski – czy  firma Ekoproces kupi  działkę po DART ? 

Wójt -  słyszał tylko, że  pan Depta jest tym zainteresowany. 

M. Tracz  spytał o pkt. 3 i 8.  
Wójt poinformował, że pojawiła się możliwość pozyskania środków na opracowanie 
Gminnego Programu Rewitalizacji, dzięki któremu możemy otrzymać dodatkowe 2 pkt przy 
ocenie wniosków  Opracowanie to może pomóc w uzyskiwaniu środków na opiekę nad 
zabytkami. 
W dniu 21.06.2017r. dowiedział się że są  przewożone odpady z Żagania do Brożka. 
Pojechali tam zobaczyć. W tym samym dniu powiadomił WIOŚ o tym, że pojawiają się nowe 
odpady .  

M. Tracz wcześniej p. Depta zaprzeczył, że jakiekolwiek odpady będą przyjmowane. 

Wójt – ten pan nie ma podpisanej żadnej umowy.  
 
4. Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących Komisji o działaniach 
    podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  
 
Przewodniczący Rady 
- 6.06.2017r. – w Urzędzie gminy podpisywał uchwały z poprzedniej sesji 
- 17.06.2017r. – był obecny na imprezie II Biegu  Brühla w Brodach 
- 20.06.2017r. – uczestniczył w posiedzeniu komisji oświaty 
- 21.06.2017r. -                                ‘’                        budżetu 
- 22.06.2017r. - w Urzędzie Gminy  ustalał program dzisiejszej sesji 
- 27.06.2017r. -  był na spotkaniu z kierownikami jednostek w spr. budżetu 
- 30.06.2017r. – przed sesją był na spotkaniu dot. planów budowy domu opieki społecznej w  
                          Zasiekach 

M. Tracz – komisja budżetu obradowała 21.06.2017r., omówiono materiały sesyjne, zmiany 
w budżecie. 

M. Kowalski - komisja oświaty miała posiedzenie 20.06.2017r. Wysłuchali informację Policji, 
zajęto się sprawą wypoczynku letniego.  

R. Łyczakowski- komisja rewizyjna obradowała 6.05.2016r. raz 6.06.2017r  oceniali 
wykonanie budżetu, natomiast 12.06.2017r. i 27.06.2017r. zajęli się rozpatrzeniem skargi 
 

5. Możliwości aktywizacji bezrobotnych. 
 
Informację o stanie bezrobocia przedstawiła kierownik Rejonowego Biura Pracy w Lubsku. 
Radni otrzymali informacje na piśmie. 

M. Tracz  spytał czy program 500+ wpłynął na zwiększenie ilości osób bezrobotnych. 

Pani kierownik odpowiedziała, że nie. Są sygnały, że niektórzy nie podejmują pracy ze 
względu na dochody z 500+. 
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M. Tracz – czy Biuro Pracy dopłaca pracodawcom do zatrudniania pracowników, czy oni to 
pilnują, ponieważ zdarzają się przypadki, że pracodawcy często bez powodów zwalniają 
pracowników. 

Pani kierownik -przy stażach to monitują, ale nie wszędzie jest to możliwe. 

Wójt – czy  profilowanie może być zniesione? 

Pani kierownik- stwierdziła, że trwają prace nad modyfikacją. 

R. Janczewski spytał czy zatrudnianie obywateli Ukrainy  ma wpływ na rynek pracy? 

Pani kierownik – obecnie odczuwamy brak ludzi do pracy, ale zatrudnianiem obcokrajow- 
ców zajmuje się Wojewódzki Urząd Pracy. 
 
6.Sprawozdaniem z działalności Policji za 2016r. oraz informacja o stanie porządku i  
   bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Brody. 
 
Radni otrzymali od Policji informację na piśmie w materiałach sesyjnych. 
Dodatkowo kierownik Posterunku Policji w Brodach omówił dokładniej przedstawione dane. 

M. Tracz spytał kto powinien kosić trawę przy drogach. 

Kierownik Posterunku wyjaśnił, że to należy do zarządcy drogi. 

M. Tracz – nikt nie kosi poboczy dróg, są zarośnięte . Czy mają możliwość ich ponaglić, by 
to robili? 
Kierownik Posterunku stwierdził., że nie mają mocy prawnej by ich za to ukarać.  

R. Łyczakowski – zgłosił niewidoczny znak drogowy ( zarośnięty bzem) z Koła do Datynia. 

M. Tracz – na spotkaniu w szkole poruszył sprawę skrzyżowania  w Kumiałtowicach na Koło. 

Kierownik Posterunku zapisał sobie temat i obiecał, że tam będą. 
 
7.Propozycje form wypoczynku dzieci i młodzieży w okresie wakacji. 
 
Informację o wypoczynku przedstawiła przewodnicząca Gminnej Komisji Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz dyrektor Biblioteki w Brodach. 
Radni otrzymali terminarz jednodniowych dziecińców, które odbywać się będą w lipcu  i 
sierpniu w każdej miejscowości po jednym dniu. 
Pani Barbara Czahajda poinformowała, że są jeszcze wolne miejsca  na wycieczki do 
Zielonej Góry. 
Radny M. Rudnicki zapoznał zebranych  z ofertą zajęć w salce katechetycznej  w Brodach. 
 
8. Rozpatrzenie: 

     - sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Brody za 2016r. 

     - sprawozdania finansowego Gminy Brody za 2016r 

R. Łyczakowski odczytał protokół Komisji Rewizyjnej, dot. oceny wykonania budżetu za 
2016r.    
Najgorzej wygląda sytuacja w dziale komunalnym. Są straty w czynszach, wodzie. 
Podsumowując budżet za 2016r. wykonanie budżetu jest pozytywne. 
Komisja miała kilaka uwag,  na które należy zwrócić uwagę. 
 

9. Zapoznanie się z : 

      -  uchwałą RIO w spr. opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Brody za 

         2016r. 

      - opinią Komisji Rewizyjnej w spr. sprawozdania finansowego  za 2016r.wraz ze  
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        sprawozdaniem   z wykonania budżetu . 

      - wnioskiem Komisji Rewizyjnej w spr. absolutorium dla Wójta Gminy  Brody z tyt.  

        wykonania  budżetu za 2016r.  

      - uchwałą RIO w spr. wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej dot. udzielenia  

        absolutorium Wójtowi. 

Wójt odczytał powyższe informacje.  Radni zapoznali się z treścią uchwał, nie zgłaszali 

uwag. 

10. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2016r. 
 
Wójt odniósł się do protokołu komisji rewizyjnej dot. uwag do wykonania budżetu za 2016r. 
Stwierdził, że większość z tych pkt. już jest zrealizowanych. Dołożymy starań by zadłużenie 
zniwelować.  Dużo zadłużenia przejęliśmy z ZGKiM. Większość powinna podlegać 
umorzeniu. Część  środków z 500+  ludzie przeznaczają na spłatę długów.  
Podatki są tylko sporadycznie umarzane, częściej rozkłada się je na raty. 
Odnośnie sieci wodociągowej, zainstalowano zasuwy w Bieczu, założono wodomierze dzięki 
którym można dokładnie podawać ilość wody. 
Strażacy będą odnotowywać każde tankowanie wody, przy płukaniu sieci dzięki 
wodomierzom będzie można odczytać rzeczywisty pobór wody. 
W 2016r. udało się wyremontować  4 lokale socjalne z tego 2 są zasiedlone, 2 pozostają w 
rezerwie. 
Na wniosek mieszkańców J. Dolnych opracowano dokumentację na drogę Brody – Jeziory 
Dolne. 
W 2016r. osiągnęliśmy  400 tys. zł. nadwyżki.  

M. Tracz –czy była przeprowadzona rozmowa z panem, który zarządza wodą. 

Wójt – takiej rozmowy jeszcze nie było, musi być przy tym pani Skarbnik.  Rozmowa w 
sprawie odzyskiwania zadłużeń będzie przeprowadzona. 
 
11.  Podjęcie uchwał w sprawie      

-  rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  
   Wójta Gminy Brody z wykonania budżetu za 2016r. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. ( 14) 
 
-  absolutorium dla Wójta Gminy Brody z tyt. wykonania budżetu za 2016r. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. ( 14) 
Wójt podziękował za udzielenie absolutorium. 
 
-  zmiana uchwały budżetowej Gminy Brody na 2017r.  
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych 1 był przeciwny, 4 wstrzymało się od głosu.  
 
- rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Brody. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej p. R. Łyczakowski  odczytał  uzasadnienie  
Komisja spotkała się 12.06.2017r. i 27.05.2017r. w dniu 12.06.2017r. nie było kworum  i 
komisja nie mogła zająć stanowiska. 
27.06.2017r. komisja w składzie 3 osób ( wyłączony został p.M. Tracz ponieważ był stroną) 
rozpatrzyła skargę. 
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Skarga dotyczyła interpelacji z sesji z dnia 28.12.2016r  Komisja zapoznając się ze sprawą i 
protokołem z tej sesji uznała, że wg protokołu oraz zapisu nagrania, nie była to interpelacja 
lecz zapytanie. Uznano, że forma skargi w jakiej była złożona nie odpowiada interpelacji. 
Uznano, że było to zapytanie i stwierdzono, że skarga  była  bezzasadna z powodu złego 
sformułowania.   Jeżeli skarga byłaby skierowana na zapytanie wówczas byłaby zasadna, 
ponieważ odpowiedź na zapytanie  powinna być udzielona w ciągu 14 dni.  
Skarga dotyczyła jeszcze dwóch interpelacji złożonych 21.03.2017r., jedna dot. materiałów 
emitowanych do telewizji Gorzów, i to należy traktować jako interpelację, na którą radny 
dostał odpowiedz w dniu 13.04.2017r. druga interpelacja – nie można jej traktować jako 
interpelację, ponieważ sam zainteresowany wskazuje, że zgodnie z art. ustawy o 
udostępnienie informacji o środowisku i jego ochronie , czyli nie jest to interpelacja lecz 
zapytanie, więc zgodnie z k.p.a. obowiązuje 30 dniowy termin  na udzielenie odpowiedzi i 
został on zachowany. Odpowiedź radny otrzymał 25.04.2017r. Komisja nie zajmowała się 
treścią odpowiedzi.  
Wg Statutu  wszelkie interpelacje powinny być składane  na ręce przewodniczącego rady w 
trakcie trwania sesji. Wg tego wszelkie interpelacje składane poza sesją nie są interpelacją.  
Nasuwa się wniosek dot. interpelacji ustnych, by tego nie nadużywać, a nawet ograniczyć 
tylko do niezbędnych spraw. Interpelacje składane ustnie trudno jest zweryfikować czy 
zawiera ona aspekty interpelacji czy też nie. Dlatego lepiej jest interpelacje składać na 
piśmie. Są przygotowane specjalne druki by można było sprawniej składać interpelacje na 
piśmie. 
 
M. Tracz – nie powinny to być dwa posiedzenia komisji bo był omawiany jeden temat . Mogło 
być posiedzenie rozłożone na dwa dni i wówczas przysługuje tylko jedna dieta.  
Przewodniczący Komisji nie przedłożył  na piśmie informacji, że wyklucza członka komisji z 
posiedzenia. Jeżeli była zwołana druga komisja, to powinien ten członek komisji być również 
zaproszony lub wykluczony z posiedzenia.  
Komisja nie spełniła swojej roli i dzisiejsza uchwała nie powinna być głosowana. 
Jeżeli chodzi o składanie interpelacji  w formie pisemnej – interpelację złożył 31.03.2017r. 
otrzymał odpowiedź 27.04.2017r. więc termin nie został zachowany.  
Jeśli chodzi o zapytanie . W styczniu ponowił to zapytanie czy interpelację, którą potwierdzili 
radni w protokole ( było napisane, że jest to interpelacja) i nikt tego nie kwestionował, Na to 
zapytanie też nie otrzymał odpowiedzi , Wójt mówił, że czeka na odpowiedź z WIOS, która 
poszła dopiero 6.02.2017r.  To dziwna sytuacja, jak można czekać na coś co nie zostało 
wysłane?  Wszyscy czekali na to pismo z WIOŚ, on zadzwonił do nich,  by to wyprostować  i 
okazało się że już teraz to pismo jest w Urzędzie Gminy , widocznie  gdzieś leżało w szafie. 
Do tej pory też nie otrzymał na to pismo odpowiedzi. 
Prosi, by jego  zapytania i interpelacje były traktowane poważnie. 
Na poprzedniej sesji zadał pytanie radcy prawnemu, jeżeli informacja dotyczy spraw 
publicznych jest traktowana jako wniosek do informacji publicznych , minął już miesiąc i nie 
otrzymał odpowiedzi. To jest przykład, że nikt specjalnie się tym nie przejmuje.  
 
Radca prawny -  komisja obradowała na dwóch posiedzeniach, omawiając jeden temat.  
Diety radnych to sprawa odrębna Członkowie komisji mogą spotykać się nawet wielokrotnie 
nad tym samym zaganianiem.   
Jeżeli radny byłby wykluczony z posiedzenia to powinno to być odnotowana w protokole ,  
W kwestii wykluczenia z posiedzenia komisji – radny był obecny na posiedzeniu komisji , nie 
był na piśmie wykluczony, nie było to odnotowane w protokole. Jego zdaniem  zasada 
pisemności była zachowana  
  
M. Tracz – chodzi o drugą komisję, jeżeli formalnie była zwołana druga komisja to powinien 
zostać zaproszony, jeżeli nie to powinien dostać pisemnie informację, że jest wykluczony z 
tego posiedzenia.  
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Przewodniczący Rady – pytanie do radcy – czy komisja Rewizyjna, która  odbyła  drugie 
posiedzenie w tym samym temacie … 
 
Radca prawny – członek komisji  był zaproszony na pierwsze posiedzenie  z tym, że była tu 
kwestia diety, ponieważ był on wykluczony z posiedzenia. Drugi raz komisja spotkała się w 
tym samym zagadnieniu.  
Jeżeli członek komisji był na posiedzeniu to powinien podpisać listę obecności, a wypłata 
diety to inna kwestia. 
 
Przewodniczący Rady spytał czy radni przyjmują rozszerzone uzasadnienie. Nie widział 
uwag, w związku z tym odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 3 wstrzymało się od głosu. 
 
- wyrażenie intencji uczestnictwa Gminy Brody w „Europejskim Ugrupowaniu 
Współpracy Terytorialnej UNESCO Geopark Łuk Mużakowa” 
 
M. Rudnicki – ile będzie wynosić składka członkowska ? 
 
Wójt – zgodnie z § 2 ostateczną decyzję podejmie Rada Gminy w późniejszym terminie.  
Z tego co wie,  to będzie proponowana stawka od mieszkańca gminy. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za  podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
12. Interpelacje, zapytania radnych oraz odpowiedzi . 
 
Na ręce Przewodniczącego Rady nie wpłynęła żadna interpelacja. 
Zapytania chcą złożyć radni :  p. M. Kowalski oraz p. M. Tracz. 
M. Kowalski – dot. budowy domu opieki społecznej  w Zasiekach, .tam są robione prace – 
wycinane są drzewa, kto to robi? 
Wójt to sprawdzi i udzieli odpowiedzi.  
 
M. Tracz – dostał odpowiedź od Wójta, że na  interpelację nie wydaje się kopii dokumentów . 
Ma wyrok sądu, że jeżeli to dotyczy mieszkańców, to traktowane jest jako   informacja 
publiczna. Nie otrzymał odpowiedzi na to pytanie. 
Radca prawny – przysługuje odpowiedź na piśmie w ciągu 14 dni. 
 
13. Wolne wnioski 
 
Nie zgłaszano. 
 
14. Zamknięcie obrad Sesji.    
 
O godz. 1240 Przewodniczący Rady p. Lech Kossak zamknął obrady XXVII Sesji Rady 
Gminy Brody. 
 
Protokołowała 
Mirosława Dudziak 

  
 
 
 
 
 
 
 


